
 
Protokół nr XLVI/23 

z XLVI Sesji Rady Powiatu Częstochowskiego 
odbytej w dniu 20 kwietnia 2023 roku  

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Częstochowie   

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Kubat o godz. 10:05 otworzył obrady XLVI Sesji 

witając radnych i gości, w tym nowo wybranego Członka Zarządu Województwa Śląskiego 

Grzegorza Boskiego.   

 

Radni minutą ciszy uczcili pamięć niedawno zmarłego byłego starosty częstochowskiego 

Ireneusza Skubisa.  

 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady A. Kubat oświadczył, że w posiedzeniu uczestniczy 22 radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 25 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

Radni nieobecni (3): 

1. Henryk Kasiura 

2. Andrzej Goldsztajn 

3. Adam Wochal 

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że radni otrzymali porządek obrad wraz z 

zawiadomieniem o sesji za pośrednictwem systemu eSesja. Zapytał, czy są zapytania bądź 

uwagi do zaproponowanego porządku obrad.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie porządek 

obrad. 

 

Rada Powiatu przyjęła porządek obrad: jednomyślnie 21 głosami „za”. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad XLVI Sesji i powitanie.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.   

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

5. Powołanie komisji uchwał i wniosków. 

6. Informacja z działalności Starosty i Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

7. Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarno-weterynaryjnego na terenie powiatu 

częstochowskiego w 2022 roku. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu 

Częstochowskiego na lata 2023 – 2030. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu częstochowskiego na 2023 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego stałych komisji Rady Powiatu 

Częstochowskiego. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy rzeczowej dla Rejonu Kołomyjskiego w 

Obwodzie Iwanofrankiwskim w Ukrainie. 

12. Ocena zasobów pomocy społecznej. 

13. Korespondencja Rady Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

14. Wnioski i oświadczenia radnych; komunikaty.  

15. Zamknięcie obrad XLVI Sesji. 
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Ad. 4 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że protokół nr XLV/23 z sesji w dniu  

9 marca 2023 roku był udostępniony w Biurze Rady oraz w systemie eSesja, a także został 

wyłożony przed niniejszą sesją. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat zapytał, czy są uwagi do protokołu. W związku z ich 

brakiem poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu przyjęła protokół nr XLV/23 jednomyślnie: 21 głosami „za”. 

 

Ad. 5 

Na wniosek Przewodniczącego Rady w uzgodnieniu z klubami radnych do Komisji Uchwał  

i Wniosków zaproponowano radnych: 

1. Adam Jaruga 

2. Edyta Wierzbińska 

 

Rada Powiatu powołała Komisję Uchwał i Wniosków w ww. składzie: jednomyślnie:  

21 głosami „za”  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.  

 

Ad. 6 

Starosta K. Smela przedstawił sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu za okres 

międzysesyjny od dnia 9 marca 2023 roku omawiając zagadnienia omawiane na 

posiedzeniach Zarządu, w tym podjęte uchwały oraz zadania realizowane przez poszczególne  

wydziały Starostwa i jednostki organizacyjne powiatu. Szerzej omówił kwestie: 

- projekt statutu Jurajskiego Związku Powiatowo - Gminnego  pn. Komunikacja Jurajska; 

- zapowiedź apelacji od wyroku sądu w sprawie modernizacji DPS w Lelowie; 

- zakup samochodu elektrycznego na potrzeby Starostwa Powiatowego (wymogi ustawowe); 

- wprowadzenie nowych kierunków kształcenia  w szkołach zawodowych powiatu (zawód     

   mechatronik i energetyk); 

- wysłanie na Ukrainę 4 samochodów do transportu osób oraz 10 dronów zakupionych przez     

   powiat częstochowski i powiat bodeński; 

- kwalifikacja wojskowa (maj/czerwiec); 

- temat uchodźców (w powiecie przebywają 62 osoby z Ukrainy, z czego 4 ponoszą 50%        

   odpłatności); 

- dożynki powiatowo – wojewódzkie (20 sierpnia br.); 

- Punkt Interwencji Kryzysowej (działania); 

- dopłaty do sprzętu rehabilitacyjnego i artykułów pierwszej potrzeby kosztem rezygnacji z     

  dopłat do turnusów rehabilitacyjnych; 

- zadania inwestycyjne realizowane przez PZD (odbiory zadań wykonanych, zadania w      

   trakcie realizacji, postępowania przetargowe); 

Przysłuchujący się sprawozdaniu członek Zarządu Województwa Śląskiego Grzegorz Boski 

będzie mógł zapoznać się z problematyką powiatu. Starosta liczy na jego pomoc. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

Rada Powiatu przyjęła do wiadomości informację z działalności Zarządu w okresie 

międzysesyjnym.  

   

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził, że Rada po raz pierwszy gości na sesji 

marszałka woj. śląskiego, więc jest to historyczna chwila. W naszym regionie jest dużo do 
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zrobienia. Prosi zatem marszałka, aby spojrzał przychylnym okiem na subregion północny, 

bo tu znajduje się 1 z największych powiatów w kraju.  

 

Członek Zarządu Województwa Śląskiego G. Boski oznajmił, że od lat prowadzi 

działalność społeczną w regionie, więc problemy powiatu są mu dobrze znane. Teraz  

nadszedł czas, aby zadbać o subregion północny, tym bardziej, że są zaszłości i zbliża się 

okres nowego programowania. Niestety nasz subregion został wykluczony z korzystnego 

finansowo priorytetu 10 transformacja. W ramach rekompensaty został stworzony kontrakt 

programowy zakładający przekazanie dla regionu północnego 62 mln euro, z tym że są to 

środki pożyczkowe. Jeśli chodzi o drogi wojewódzkie, to jest umówiony na ich przegląd, z 

tym że stan części z nich jest mu znany. W nowym okresie oprogramowania zaplanowane są 

środki na rozwój komunikacji  i rozbudowę dróg w ramach regionalnego planu 

transportowego. Powiat jest liderem scaleń gruntów w kraju, za co gratuluje zarządowi. 

Realizowane przez powiat scalenia nie są wszystkie pozamykane, bo są braki finansowe na 

infrastrukturze i drogach dojazdowych do pól, ale są szanse na ich zakończenie z 

niewykorzystanych środków z innych województw. Niestety w perspektywie unijnej nie 

przewidziano prawie wcale środków na kolejne scalenia gruntów. Z gminom powiatu 

podpisano już umowy wraz czekami na realizację ostatnich zadań w obecnym okresie 

oprogramowania. Umowy dotyczą modernizacji i budowy dróg oraz gospodarki wodno-

ściekowej realizowanej w ramach PROW. Jest też przygotowany program wsparcia KGW i 

będzie ogłoszony konkurs zarówno dla kół  zarejestrowanych jak i niezarejestrowanych. W 

subregionie północnym nie ma tak naprawdę marki turystycznej, a są bardzo duże środki do 

wykorzystania na promocję. Dlatego w sprawie jej utworzenia apeluje o inicjatywy oddolne. 

W nowym okresie programowania przewidziane będą środki tylko dla lokalnych grup 

działania, które właśnie teraz sporządzają lokalne strategie. Dlatego prosi samorządowców, 

aby się temu przyjrzeć bliżej, bo od strategii zależy, jakie będzie można składać wnioski. 

Będą też środki na przydomowe oczyszczalnie ścieków w ramach PROW oraz wsparcie dla 

przedsiębiorców, dla których dedykowane będą szkolenia obejmujące teren subregionu,  jak 

takie środki można pozyskać. Członek Zarządu oznajmił, że pozostaje w bieżącym kontakcie 

ze starostą i zarządem. Zainteresowanych prosi o  kontakt z asystentem M. Dzwonnikiem.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady U. Całusińska wyraziła nadzieję, że nowy członek zarządu 

reprezentujący wieś, jak przystało na PSL, będzie dbał o powiat. Przy okazji prosi o 

interwencję w sprawie malowania pasów na przejściach dla pieszych w miejscach 

strategicznych wsi. Od lat się o to dopomina, a odpowiedzi są żenujące. Przyłącza się do 

gratulacji z tytułu objęcia nowej funkcji.  

 

Radna M. Dziura prosiła, aby przy planowanej lustracji dróg zwrócić uwagę na stan drogi 

wojewódzkiej 794 Lelów - Koniecpol (od skrzyżowania do mostu), gdzie występuje problem 

z odwodnieniem i potrzebna jest przebudowa na całym odcinku oraz wykonać przejście dla 

pieszych przy targowisku. Przyłącza się do gratulacji z tytułu objęcia nowej funkcji.  

 

Radny M. Chudzik oznajmił, że liczy na poprawę stanu drogi Blachownia-Wręczyca 

Wielka. Nadmienił, że nowo wybrany członek zarządu wywodzi się ze Związku Młodzieży 

Wiejskiej i miał przyjemność współpracować. Przyłącza się do gratulacji z tytułu objęcia 

nowej funkcji.   

 

Wicestarosta J. Miarzyński zwrócił się do członka zarządu o interwencję w sprawie 

przekwalifikowania 2 dróg powiatowych na drogi wojewódzkie: Rudniki-Kościelec-

Mykanów-Kokawa oraz Kłomnice – Św. Anna. Drogi te bezwzględnie powinny być drogami 

wojewódzkimi bądź krajowymi, przy czym powiatu nie stać na ich konieczną przebudowę. 

Prosi również o podjęcie działań mających na celu  zwiększenie puli środków na scalenia 

gruntów, w tym podwyższenie standardu dróg.  
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Starosta K. Smela prosił o interwencję u dyrektora WZD w sprawie dokonania uzgodnień 

dokumentacji do budowy sygnalizacji świetlnej w Kokawie, gdyż sprawa utknęła w miejscu. 

 

Członek Zarządu Województwa Śląskiego G. Boski podziękował za przedstawienie 

problemów. Wszystkie zostaną przesłane do Zarządu Dróg Wojewódzkich. Potem zostanie 

zorganizowane spotkanie z udziałem zarządu powiatu i ZDW, aby omówić kwestie do 

poprawienia. Jeszcze wcześniej zrobi rozeznanie, w tym objazd dróg wojewódzkich.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wyraził nadzieję, że wszystkie zgłoszone uwagi zostaną 

przeanalizowane, bo nie wątpi w słowo dane przez marszałka.  

 

Ad. 7 

Z-ca Powiatowego Lekarza Weterynarii Marlena Jędruszko przedstawiła sprawozdanie z 

realizacji zadań Inspekcji w roku 2022 roku, w tym strukturę i dane statystyczne. Powierzone 

zadania zostały wykonane i zapewniona została pełna ochrona zdrowia publicznego oraz 

ochrona zdrowia zwierząt, a współpraca z powiatem układa się dobrze. Sprawozdanie stanowi 

załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. Zakres działania Inspekcji obejmuje zwalczanie 

chorób zakaźnych, ochronę zdrowia zwierząt, nadzór nad bezpieczeństwem produktów 

pochodzenia zwierzęcego oraz nad produkcją i obrotem paszami, a także ubocznymi 

produktami pochodzenia zwierzęcego na zasadzie monitoringu i kontroli. Działalność 

nadzorcza obejmuje także transporty żywności, gospodarstwa trzody chlewnej oraz żywność. 

W okresie sprawozdawczym stwierdzono 1 przypadek listerii monocytogenes w produktach 

mięsnych oraz 2 przypadki zgnilca amerykańskiego u pszczół. Ponadto wykryto substancje 

niedozwolone w miodzie -  sulfonamidy oraz nitrofurany w wodzie do pojenia zwierząt. 

Inspekcja podjęła wiele czynności przeciwdziałających afrykańskiemu pomorowi świń oraz 

przedostaniu się tej choroby na teren powiatu, a także przeprowadziła kampanię 

informacyjno-szkoleniową wśród lekarzy weterynarii i hodowców drobiu mającą na celu 

wczesne wykrycie wysoce zjadliwej ptasiej grypy i jej eliminację. Jeśli chodzi o profilaktykę i 

zwalczanie chorób zakaźnych u zwierząt jednym z problemów jest nie poddawanie 

sczepieniom psów, pomimo, że takie prawo obowiązuje.  

 

Rada przyjęła do wiadomości ww. sprawozdanie z realizacji zadań Inspekcji Weterynaryjnej 

w roku 2022 roku. 

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że wszystkie projekty uchwał procedowane 

na dzisiejszej sesji były zamieszczone w BIP. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Częstochowskiego na lata 2023 – 2030 został 

udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XLVI/333/2023 w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Powiatu Częstochowskiego na lata 2023 – 2030 jednomyślnie:  

22 głosami „za”  Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  
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Ad. 9 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie Powiatu Częstochowskiego na 2023 rok został radnym udostępniony w systemie 

eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i 

zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XLVI/334/2023 w sprawie zmian w budżecie Powiatu 

Częstochowskiego na 2023 rok: jednomyślnie 22 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik  

nr 5 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie ustalenia 

składu osobowego stałych komisji Rady Powiatu Częstochowskiego został udostępniony w 

systemie eSesja. Zmiany w składach komisji następują na wniosek zainteresowanych radnych 

w związku ze zmianami w zarządzie. Radny H. Kasiura, który zrzekł się funkcji członka 

zarządu, rezygnuje z członkostwa w Komisji Budżetu. Radny G. Jelonek zapisuje się do 

Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej.  Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do 

projektu uchwały i zaproponowanych zmian w składach komisji.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XLVI/335/2023 w sprawie ustalenia składu osobowego 

stałych komisji Rady Powiatu Częstochowskiego jednomyślnie: 22  głosami „za”  Uchwała 

stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie pomocy 

rzeczowej dla Rejonu Kołomyjskiego w Obwodzie Iwanofrankiwskim w Ukrainie został 

udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Starosta  

w pkt. 6 zapowiedział, że taka pomoc zostanie udzielona i poinformował, jaki sprzęt zostanie 

przekazany. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XLVI/336/2023 w sprawie pomocy rzeczowej dla Rejonu 

Kołomyjskiego w Obwodzie Iwanofrankiwskim w Ukrainie jednomyślnie: 22  głosami „za”  

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że ”Ocena zasobów pomocy społecznej” 

została udostępniona w systemie eSesja i zaakceptowana przez komisję merytoryczną. Zapytał, 

czy są uwagi i zapytania do sprawozdania. 
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Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. 

sprawozdanie. 

 

Rada Powiatu przyjęła ”Ocenę zasobów pomocy społecznej” jednogłośnie: 22 głosami „za” 

stanowiącą załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 13 
Przewodniczący Rady A. Kubat przedstawił korespondencję, która wpłynęła do Rady w 

okresie od ostatniej sesji tj. od 9 marca 2023 roku informując, że poszczególne dokumenty 

pozostają do wglądu w Biurze Rady. Informacja stanowi załącznik nr 9  do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad. 14 

Radny I. Palutek poinformował, że kilkakrotnie składał interpelację w sprawie ograniczenia 

prędkości w Łochyni, jednak pozostała bez odzewu. Ponawia ją zatem. Prosi również o 

przebudowę odcinka drogi od Kokawy do granic powiatu oraz odcinka powiatowego od drogi 

wojewódzkiej 483 w kierunku Mykanowa i Kościelca (droga prawdopodobnie jest jeszcze na 

gwarancji), a także o poprawę stanu dróg w m. Cykarzew Płn. od skrzyżowania w kierunku 

Grabówki Cykarzewskiej oraz obwodnicy kłobuckiej na wysokości Nowej Rybnej i  Kuźnicy. 

Następnie zwrócił się z apelem do dyrektora PZD: zanim zaczniemy budować, wypada 

poprawić to, co jest do poprawy, a jest tego sporo po zimie.    

 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że dzisiaj w filharmonii odbędzie się 

charytatywny koncert z udziałem zespołu składającego się z samorządowców „Grube Ryby”. 

Zaprasza! 

 

Starosta K. Smela przedstawił informację dot. koncertu oraz składu i działalności zespołu 

„Grube Ryby”. Jest jedynym członkiem zespołu pochodzącym z powiatu (notabene 

akordeonistą), pozostali to samorządowcy z miasta i przyjaciele. 

 

Ad. 15 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec wyczerpania porządku obrad o godz. 11:30 zamknął 

obrady XLVI Sesji Rady Powiatu.  

 
 Sesja była transmitowana i utrwalana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad są  

udostępnione w BIP i na stronie internetowej powiatu. Płyta CD z nagraniem audio stanowi załącznik nr 10  
do niniejszego protokołu. 

 Transkrypcja stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 Raport z głosowań stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

 
Protokół sporządziła Iwona Ciniewska   
 

 


